
ZAPISNIK

sa 21. sastanka Privrednog savjeta Grada Zenica

odrianog 21.LL.2O22. godine u maloj saliGrada Zenica (llsprat), Trg BiH br. 6., Zenica, sa

podetkom u 13,00 sati.

Sastanku su prisustvovali:
1. Predsjed avajuii Privred nog savjeta, gradonadeln i k Fuad Kasumovii;
2. Amra Mehmedii, pomoinica Gradonatelnika za privredu i upravljanje razvojem;
3. Ma5a Skrbii, Strudna saradnica za marketing, promociju i investicije;
4. Emilija PaSalii, Pomoinica Gradonaielnika za urbanizam;
5. Aida Tanovii, lnspektor u Sluibi za inspekcijske poslove,
6. Senaida Turkii, Aksa d.o.o. Zenica/Udruienje poslodavacaZenica;
7. Mladen Perii, Pero d.o.o. Zenica/Udruienje poslodavaca Zenica;
8. Damir Begii, ,,ALMY" d.o.o. Zenica;
9. Senad DZanii, Club 072-Zenica;
10. Edin Sarii, Savez izvidada Zenica;

Na samom podetku, predsjedavajuii Privrednog savjeta, gradonadelnik Fuad Kasumovii,
pozdravio je sve prisutne, obavijestio ih o trenutnoj politidkoj situaciji u Zenici, te predstavio
gdu. Mehmedii kao buduiu Premijerku Zenidko-dobojskog kantona.
Svi prisutni su s odu5evljenjem destitali novu funkciju Amri Mehmedii te iskazali veliko
zadovoljstvo njenim novim angaZmanom.
Amra Mehmedii se zahvalila svim prisutnima te predstavila Dnevni red 2t. Sjednice
Privrednog savjeta i to:

t. Zapisnik sa 20. sjednice Privrednog savjeta,
2. lnformacija o realizaciji infrastrukturnih projekata u Poslovnoj zoni Zenica L

(Projekti: Anex B i Saobraiajnica 8),
3. lnformacija o realizacija projekta,,iSKOraK-Partnerstvo za nova radna mjesta" u

2022.godini,
4. lnformacija o realizaciji,,Programa mjera za utroSak podsticajnih sredstava

namjenjenih u oblasti privrede u 2022. godini",
5. Nacrt BudZeta za2023. godinu - sredstva za podsticaj u oblasti privrede (Boradko

jezero)

Ad.1
Gradonadelnik je istakao da je znatno manje prisutnih na ovoj sjednici nego 5to je to bilo na

prethodnim sjednicama. Pohvalio je rad buduie premijerke Amre Mehmedii, te se osvrnuo
na finansijske pokazatelje u Kantonu i porudio da bi Vlada trebala bitivrlo brzo imenovana.

Ad.2.
Amra Mehmedii se osvrnula na Zapisnik sa 20. Sjednice Privrednog savjeta kojije jednoglasno

usvojen, te dala informaciju o realizaciji infrastrukturnih projekata u Poslovnoj zoni Zenica 1,

tj. Anex B i Saobraiajnica 8.



a

Takoder je istakla da je u Poslovnoj zoni jako puno stvari uradeno i da 6e za dvije godine to biti
kao jedan grad, a do sada je bio napuiten prostor. Ove godine su to dva ,,iiva" projekta, Jedan
je Anex B, stara zgrada tehnidke kontrole a naslonjena je na Agenciju ZEDA. Preko projekta
prekogranidne saradnje Grad ze dobio preko 500 hiljada KM granta, a vrijednost te investicije
je preko milion maraka, 7Oo/o je sufinansiranje preko grantova, dok je 30% ude56e Grada Zenica.
U tom objektu ie biti 35 kancelarija za MSP, te kabinet za robotiku i CNC ma5ine u kojima de
se organizovati edu kacije.
U toj zgradi bi trebao biti HUB lT firmi, gdje bi se uz podr5ku Politehnidkog fakulteta osnovalo
5to vi5e firmi.
Ova zgrada bitrebala biti zavr5ena do kraja Janura 2023. godine.

U Poslovnoj zoni Zenica 1 zavr5avaju se radovi na izgradnji saobraiajnice 8 sa pripadajuiom
infrastru ktu rom.
Ukupna vrijednost projekta iznosila je 353.414,75 KM, a realizovan je sredstvima Grada Zenica
u iznosu od2L3.4t4,75 KM iMinistarstva za privredu Zenidko-dobojskog kantona u iznosu od
150.000,00 KM.

Radovi su obuhvatili izgradnju nove saobradajnice 8 sa pje5adkim trotoarom, za teSka teretna
vozila i dvosmjerni saobraiaj u duZini od 135 metara.
Amra je takoder dala informaciju o Projekatu ,,Utopljavanje objekta TechnoParka Zenica" koji
je realizovan u saradnji sa Fondom za Za5titu okoliSa FBIH, dija ukupna vrijednost do sada
2L5.417,88 KM sa PDV-om. Projekat je sufinansiran sredstvima Fonda za zaltitu okoliSa u

iznosu od 100.000,00 KM, a ostatak sredstava u iznosu od L15.477,88 KM je obezbjeden u
Budietu Grada Zenica za 202L. godinu.
Napomenula je da se milion i pol kovertibilnih maraka ulaie u infrastrukturu, jer do dolaska
gradonadelnika nismo imali niti jednu projektnu dokumentaciju.

Ad.3.
Gospoda Mehmedii je napomenula da je Gradu Zenici uruden BFC certifikat kojim se
potvrduje status grada s povoljnim poslovnim okruienjem, na BFC Regionalnoj konferenciji
Core Days 2022 - Partnerstvo za konkurentniju regiju, odrZanoj u Dubrovniku u Hrvatskoj, sa

procentom ispunjenosti kriterija od 98%.

Ad.4.
Vtaia Skrbii je dala informacije o projekta ,,iSKOraK-Partnerstvo za nova radna mjesta" u

2OZZ.godini i do sada odradenim aktivnostima na istom.

U aprilu ove godine, Grad Zenica i Agencije ZEDA su u ime Lokalnog partnerstva za

zapoiljavanje (LPZ) Zenica zajedno sa ostalih 19 lokalnih partnerstava potpisali ugovor o
realizaciji projekta,,Podrika Evropske unije lokalnim partnerstvima za zapoSljavanje -Fazall"
(LEP !l) koji finansira Evropska unija u iznosu od 4 miliona eura, a realizuje Medunarodna
organizacija rada u Bosni i Hercegovini.
Cilj projekta je da osigura kreiranje i sprovedbu programa aktivacije i integracije nezaposlenih
osoba u lokalna triiSta rada od strane lokalnih partnerstava za zapo5ljavanje. Od novih 20

lokalnih partnerstava za zapo5ljavanje u BiH se odekuje da uspjeSno razviju lokalne inicijative



za zapo5ljavanje, te omoguie obuku i prekvalifikaciju za najmanje 1500 nezaposlenih osoba.
Odekuje se da 6e najmanje 600 osoba biti zaposleno nakon obuke.
LPZZenica 6ine Grad Zenica, Agencija ZEDA i Opiina Breza, JU Sluiba za zapoiljavanje ZDK -
biro rada Zenica i BIRO rada Breza, JU Srednja mje5ovita Skola ,,MLADOST" Zenica, Jl)
Mje5ovita srednja industrijska Skola Zenica, Omladinsko udruienje REAKTIV Zenica, te
preduzeia Orlando-Samel-Namje5taj d.o.o. Zenica; Boha d.o.o Zenica; Bega-komerc d.o.o.
Zenica, Brada Karii d.o.o. Zenica i AREL d.o.o. Zenica.

Uspostavom meduopiinskog partnerstva je zapodela implementacija projekta pod nazivom
,,iSKOraK - Partnerstvo za nova radna mjesta" kojim se nastoji direktno poboljiati inkluzivna
poduzetnidka infrastruktura i poveiati broj novoosnovanih biznisa na podrudju grada Zenice i

opiine Breza.
Ukupan budiet ovog projekta iznosi 479.2L4,L4, a planirano je da projekat traje u periodu od
marta 2022. do decemb ra 2023. godine, od dega 3L2.932,80 KM predstavljaju grant sredstva
Evropske unije, a L66.28L,34 KM je sufinansiranje dlanica LPZ-a.

Planirano su slijedeie projektne aktivnosti gdje su neke od njih i odradene:
- Obuka i dodjela sredstava za pokretanje novih biznisa
- Adaptacija prostora i nabavka opreme za CNC kabinet u JU Srednja industrijska Skola i Srednja
mje5ovita Skola
- Provodenje radionica za aktivno zapoiljavanje i prezentacija programa prekvalifikacije
- Provodenje GYB (Get Your Business), SYB (Start Your Business) i IYB (lmrove Your Business)
obuka
- Dodjela podsticajnih sredstava za najuspjeSnije poslovne ideje kao i registracija biznisa i

slidno.

Nakon provedene procedure po Javnom pozivu za ude5ie na obukama i dodjeli sredstava u

okviru projekta ,,iSKOraK - Partnerstvo za nova radna mjesta" 11 poslovnih planova je
zadovoljilo formalno-pravne uslove, a 5est poslovnih planova je osvojilo dovoljno bodova za

dobijanje finansijske podr5ke.

Ukupno odobrena sredstva za realizaciju odabranih poslovnih planova iznosila je 54.310,57
KM. S kandidatima su sklopljeni ,,Ugovori o dodjeli grant sredstava u okviru projekta

iSKOraK-Partnerstvo za nova radna mjesta".

Ad. s.

Amra Mehmedii se osvrnula na dana5nje potpisivanje Ugovora, izmedu Grada Zenica i

odabranih kandidata po Javnom pozivu za dodjelu podsticajnih sredstava namijenjenih za

oblast privrede u2022. godini na podrudju Grada Zenice. Ugovori su potpisani sa aplikantima
koji su ostvarili pravo na dodjelu bespovratnih podsticajnih sredstava u sklopu Mjere L.

Programa mjera za utroSak podsticajnih sredstava u oblasti privrede za 2022. godinu -

Podsticaj za ,,Moj prvi biznis u Gradu Zenica odnosno START UP".

Grad Zenica osigurao je L38.625,39 KM podsticajnih sredstava za 28 aplikanata koliko ih je

ispunilo formalno-pravne uslove i uslove po objavljenom Javnom pozivu. Gradonadelnik
Kasumovii je dodao da su mjere za podrSku privredi kreirane u saradnji sa Udruienjem
poslodavaca Grada Zenica, a kroz Privrednisavjet Grada.



Maksimalan iznos podsticaja po ovom Javnom pozivu bio je 5.000,00 KM po aplikantu.
Na slajdovima koji su prikazani na ekranu u sali je jako lijepo prikazana infografika svih
dod ijeljen ih podsticaja od 2Ot7 - 2022. god in e.

Ove godine su planirana sredstva u iznosu od 200.000,00 KM dok 6e sljede6e godine biti
300.000,00 KM.

Zakljuiak:
ZaduZuje se SluZba za privredu, gradsku imovinu i upravljanje razvojem da u nacrt budieta
planira sredstva u iznosu od 300.000,00 KM za podsticaj start-up preduzeiima.

Ad.6.
Amra Mehmedii kazala je da je Grad Zenica ove godine ispred Sluibe za privredu, gradsku
imovinu i upravljanje razvojem aplicirao na brojne projekte koji su odobreni u iznosu od
1.300.000,00 KM.

Ad.7.
Putem projekta EU4AGRI se takoder dosta radi, sada smo u proceduri zamjene rashladnih
vitrina, zamijenit ie se prodajni stolovi i nabavit ie se sajamske kuiice koje ie se mo6i koristiti
za razne sajmove i manifestacije.

Ad.8.
Senaida Turkid se osvrnula na jako dobar rad u Poslovnoj- zoni Zenica 1, te istakla da ditava
zona izgleda kao jedan Grad. Njen prijedlog je da se u narednom periodu formira tehnidka
podrika ljudima koji rade ili iele raditi u zoni, takoder onima koji grade ne5to za buduinost.
Obzirom da Zeda upravlja zonom, njen prijedlog je da se za stalno zaposle iniinjeri gradevine
i maSinstva kako bi se svi projekti mogli provoditi nesmetano i efikasno.
Senaida je istakla da je svjesna da tehnidku podr5ku sada pruZa JP za prostorno planiranje i

uredenje grada Zenica, ali da bi bilo dobro da se zaposli vi5e ljudi kako bi se bavili ovim
projektima. Tako bismo imati sluibu koja bi znala problematiku i samo radila na specifiinim
poslovima.

Zakljuiak:
ZaduZuje se Agencija ZEDA da su novoj sistematizaciji planiraju mjesto diplomiranog iniinjera
gradevine.

Ad.9.
Gospoda Senaida je postavila pitanje vezano za problem struje u Poslovnoj zoni. Amra
Memhedii je rekla da su se svi napori dali da se dode do EP BiH da se problem rijeii, te je
poslan plan parcelacije. Problem je 5to EP BiH od Lamsar Glass firme koja se trenutno treba
prikljuditi na struju u poslovnoj zoni traZi 2.000, KM za prikljudak, a od Grad Zenica 4.000,00
KM.

U narednom periodu 19 firmi ie trebati prikljudak za struju, tako da ie onaj koji prvi dobije
prikljudak morati sam platititroikove prikljuika struje automatski za sve ostale.



Amra je konstatovala da su uposlenici EP BiH ranije zamoljeni da pripremee ekstra buriire ali
da to nikada nije uradeno, a onda je hitno organizovan podizvodad koji do danas nije iste
postavio. Tender je trenutno u fazi realizacije, ukoliko bude ialba morat ie se duie dekati, ali
su sve aktivnosti poduzete.

ZakljuEak
Zaduiuju se direktori svih Javnih preduze6a da se organizuje zajednidki sastanak s

predstavnicima EP BiH.

Ad.10.
Gospodin Edin, ispred saveza izvidada iznio je problematiku dovoda vode na izleti5tu Smetovi
i ECO kuie Smetovi.

Gradonadelnik Kasumovii je spomenuo da ie u 2023. godini VIK finansirati odvodnju i

dovodnju vode, dije ie finansiranje biti uvrSteno u budiet Grada Zenica. VIK je na5ao 3 izvoriSta
tija bifinansijska konstrukcija iznosila oko 650.000,00 KM, kaptaie gdje bise na vrhu napravio
veliki rezervoar. To bi bila kolidina predvidena za Sirenje, ali 6e se sagledati stanje budieta, jer
je bitno da projekat ima zavr5enu realizaciju koja je planiran a u 2023. godini ili 2024. godini.

Edin je napomenuo da se struja mora pojadatijer kada se ECO ku6a stavi u zavr5nu fazu, snaga
postojeie elektritne energije nede biti dovoljna.

Ad.11.
Druga stvar na koju se predstavnik lzvidada Zenica osvrnuo je izgradnja poboljSanja
infastrukture na Boraikom jezeru. O tome je bilo rijedi nakon posjete delegacije Grada Zenica
ljetos na jezeru, izgradnji sanitarnog dvora za koji postoji predmjer i predradun. Gradonadelnik
je potvrdio da se sredstva nalaze u rebalansu budieta u te svrhe, te da se samo treba provjeriti
u kojoj je to fazi, jer je isto odobreno.

Zakljuiak
ZaduZuje se Amra Mehmedii da provjeri sa resornom sluibom izgradnju mokrih dvorova na

Boradkom jezeru.

Predstavnik izidaEa je rekao da je zip line u funkciji, te da dosta izletnika koristi sve resurse
ovog izleti5ta i da se u budu6nostitreba nastavitita tradicija.

Ad.12.
Mladen Perii je dodao da Amra Mehmedii, kao buduia predsjednica Vlade treba donijeti
Odluku o obaveznoj ,,5koli u prirodi" za sve uzraste, jer je to jedan od najboljih nadina da se

gradi turizam u naiem gradu. To je najveii projekat kojim se razvija turizam ZDK.

Predstavnik izvidaia spomenuo je da je primjer dobre prakse Kanton Sarajevo gdje je to jako

lijepo rijeieno na nadin da djeca iz osnovih Skola obilazile i druge gradove. Obzirom da je to
ukinuto, uveli su posjetu sportskog centra na Bjela5nici, gdje Kanton plaiaSOo/o za djecu dok
rod itelji plaiaj u 2oo/o izleta.



Amra Mehmedii rekla je da je u fazi realizacije izgradnja amfiteatra na Smetovima.

Ad.13.
Senad Dianii se obratio prisutnima i zahvalio se ispred udruienja Zenica Trail Run na
pro5logodi5njoj podrSci i osvrnuo se na trku koja je dovela veliki broj ljudi u Zenicu iz drugih
gradova, veliki broj turista koji su prvi put posjetili nai grad. Obzirom da je ovaj sport doiivio
veliku ekspanziju u svijetu i kod nas, gosp. Dianii je obavijestio sve prisutne da 6e se u 2023.
godini odriatitrka 30.04.2022. godine na Tvrtkovcu. lskoristio je priliku izatraZio podriku od
Gradonadelnika na 5to je Gradonadelnik kazao da Grad redovno podriava ovakve i slidne
projekte.

Sastanak Privrednog savjeta je zavr5io s radom u 14:30 sati

Predsjedavajudi Privred nog savjeta
Gradonadelnik
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